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ZÁPIS 
jednání odborné komise Rady města č. 3/2016 

Kulturní komise,  
které se uskutečnilo 

v úterý 28. 6. 2016 od 18:00 hodin  
v Multifunkčním centru města Heřmanův Městec.  

(zasedací místnost 1. patro) 
 

 
Přítomni: Dalimil Nevečeřal, Mgr. Eva Bočková, Petr Hora, Michal Dziedzinskyj, 
Albert Juna, Mgr. Marek Výborný, Mgr. Josef Wolf 
Omluveni: Mgr. Alena Tučková, Dalibor Svoboda 
Neúčast: Gabriela Jirousková, Tadeáš Kvis 
Hosté: Otakar Volejník – místostarosta, Jan Řehák – radní pro kulturu a cestovní ruch 
  

1. Předseda komise zahájil jednání, k jehož programu nebyl vznesen žádný 
doplňující návrh. 

2. Předseda komise seznámil členy komise s vyjádřením Ústavu pro jazyk český 
AV ČR, který se vyjádřil k pravidlům psaní velkých písmen u místních budov. 
Předmětem posouzení byly budovy: sokolovna, synagoga, židovský dvojdomek, 
židovský hřbitov, kostel a zámek. U všech uvedených budov se doporučuje 
používat malé počáteční písmeno, pokud se nejedná o oficiální název budovy 
(místní označení). Do této kategorie by mohl spadat „Židovský dvojdomek“. Po 
delší diskuzi bere Kulturní komise města na podnět člena Mgr. Výborného tento 
dokument na vědomí. 

3. V rámci dalšího bodu jednání členové komise diskutovali o návrhu bytové a 
sociální komise k realizaci aktivity „poděkování dobrovolníkům“. Kulturní 
komise bere dokument na vědomí a na základě hlasování přítomných členů se 
rozhodla zaslat komisi bytové a sociální připomínky člena Michala 
Dziedzinského a dále se touto aktivitou nezabývat. Další záměr oceňovat 
„osobnost roku“ členové kulturní komise jednohlasně nepodpořili.  

4. Kulturní komise byla informována o aktivitě SPOKUL HM, která anketou 
zjišťuje, zda návštěvníci kina, informačního centra a webových stránek podporují 
záměr vybudovat nové místo pro pořádání venkovních kulturních akcí a kde by 
toto místo mělo být. Z možností mírně vede obnovení amfiteátru v zámeckém 
parku, přibližně na stejné úrovni jsou zahrada za MFC a zahrada za sokolovnou.  

Kulturní komise navrhuje jednat s majitelem pozemku v prostoru bývalého 
letního kina (hl. město Praha) o způsobu, formě a podmínkách využití a o 
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úpravách pozemku pro pořádání kulturních akcí. Dále kulturní komise 
doporučuje zajistit bezpečnostní, hygienické a protipožární podmínky, nutné 
k využití zahrady multifunkčního centra a stanovit i podmínky pro využití 
zahrady za sokolovnou, která se jeví z hlediska finančních nákladů a 
připravenosti jako nejméně problematická.  

Kulturní komise doporučuje nákup mobilního jeviště (podia) a laviček pro 
kulturní a společenské akce od roku 2017 na různých místech města podle 
možností a uvážení organizátorů. 

5. Předseda komise seznámil členy s aktivitami, na kterých  se podílí SPOKUL HM 
(příprava rekonstrukce sokolovny, VZT v sále kina, záměr revitalizace zahrady 
u sokolovny, oprava podlahy v sokolovně ad.), a které souvisí s pořádáním 
kulturních a společenských akcí. Kulturní komise bere tyto informace na vědomí. 

6. Předseda komise dále informoval členy o vývoji jednání se zástupci 
Východočeské galerie Pardubice o možné spolupráci na pořádání výstav 
v židovském dvojdomku. Mgr. Skálová, která se pořádáním výstav VČG zabývá,  
doporučila jako vhodnou kandidátku paní Martinu Vítkovou, se kterou již byl 
navázán kontakt a v průběhu léta proběhne schůzka. Komise bude o výsledku 
jednání informována na svém dalším zasedání.   

7. Kulturní komise dále diskutovala o plánu kulturních akcí na sezonu 2016/2017. 
Předseda komise připomněl hlavně výtku z řad veřejnosti, že se ve městě velmi 
málo pořádají akce pro starší děti a mládež. Členové komise doporučují, aby 
organizace SPOKUL HM provedla průzkum mezi cílovou skupinou mládeže a 
uspořádala s ohledem na své finanční možnosti koncert preferované kapely. 

8. V závěrečné diskuzi byl vznesen dotaz na průběh výběru klavíru do synagogy. 
Předseda komise i její člen Mgr. Výborný usilují o to, aby expertní komise 
vhodný repasovaný klavír do finančního limitu daného rozpočtem sehnala co 
nejdříve, ale bohužel zatím vhodný nástroj není k dispozici. Člen komise Petr 
Hora nabídl pomoc se získáním klavíru  v Praze. Příp. tipy předá přímo panu 
Martinovi Kührovi, který poptávku vede. 

Dále proběhlo krátké představení průběhu festivalu Halapaš, který proběhl 28. – 
29. 5. v náhradním prostoru v Bažantnici. Předseda komise informoval přítomné, 
že výtky, díky kterým se nemohl festival konat na zahradě za Multifunkčním 
centrem, jsou sepsány a připraveny k dořešení, aby se v tomto prostoru mohly již 
další akce bez problémů konat. Podle zjištěných informací je však nutné, aby 
úředníci města na podnět pana místostarosty vytčené nedostatky dořešili. 

9. Jednání komise bylo ukončeno ve 20:10 hodin. Další jednání bude dohodnuto 
koncem letních prázdnin pravděpodobně na termín v první polovině září.  

 

Zapsal: Dalimil Nevečeřal, v.r. 


